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Nový městský projekt družstev-
ního bydlení v lokalitách Batyskaf 
(atrium v centru) a Okružní horní 
byl tématem veřejného setkání v úte-
rý 23. dubna v kině Vysočina. 

Zde si zájemci vyslechli koncept, 
prohlédli vizualizace a zjistili cenové 
rámce družstevního bydlení. Hos-
tem města byla společnost, která 
bude výstavbu bytových domů rea-
lizovat.

Jak ještě před schůzkou informoval 
starosta města Martin Mrkos (Žďár-
ŽM), na podzim 2023 šla výzva 
potenciálním zájemcům o tento typ 
bydlení, kdy město předběžně son-
dovalo, jaká bude poptávka. Zájem 
projevilo kolem 180 lidí.

Ale výstavba prvních dvou družs-
tevních domů začne i bez ohledu 
na množství závazných rezervací. 
V nabídce by pak byl prodej družs-
tevních podílů. 

„Týden před veřejným setkáním na 
toto téma proběhl zastupitelský semi-
nář, projekt výstavby družstevního 
bydlení má podporu zastupitelů,“ při-
pomíná starosta.

Při schůzce v kině byla lidem kom-
pletně představena studie obou 
bytových domů, včetně časového 
harmonogramu projektování, povo-
lování a vlastní výstavby. 

„Závazné rezervace ještě neprobí-
haly, toto bylo zjištění obecné poptáv-
ky. V lokalitě Batyskaf má být asi 40 
bytů rodinného typu (3+1, i menší) 
a v lokalitě Okružní horní vznikne 
80 menších bytů (2+1 a 1+1) pro 
lidi žijící už jen v páru nebo samo-
statně,“ připomíná Martin Mrkos. 

Seniorské družstevní bydlení 
se službami na Okružní horní je 
míněno pro zájemce nad 50 let.  
Za pár desítek let jistě uvítají služ-
by typu rehabilitace a lékař v místě 
či donáška obědů. 

Kolik lidí nakonec půjde do 
závazné rezervace, která proběhne 
nejdéle ve druhé polovině letoš-

ního roku, zatím nelze předjímat. 
Ale zájem o tento typ bydlení ve 
Žďáře je.  

Jak starosta upřesňuje, půjde o 
zděné stavby a lidé by v domech na 
Batyskafu a Okružní horní mohli 
bydlet do roku 2027.

„Pokud se vše osvědčí, tak bychom 
rádi koncept družstevního bydlení 
ve spolupráci se společnostmi specia-
lizovanými na tento typ bydlení dále 
rozvíjeli,“ informuje starosta s tím, 
že možné lokality má již radnice 
předběžně vytipované. 

Město má také v plánu některé 
družstevní podíly zakoupit nebo 
směnit za pozemky, takže v domech 
by byla část bytů městských. Žďár by 
si tak rozšířil městský bytový fond, 
kde zbyly po porevolučních privati-
zacích jen sociální byty (DPS a svo-
bodárny). -lko-

VIZUALIZACE budoucích družstevních domů: 1) Seniorský dům na Okružní horní. 2) Namísto klubu Batyskaf vyroste 
dům pro rodinné bydlení (snímek dole). Zdroj: archiv města

Startuje koncept družstevního 
bydlení pro rodiny i seniory

Sociálními sítěmi letěla nedávno zpráva o napa-
dení ženy psem ve žďárském psím útulku. Žena 
měla pracovat pro město, pes na ni nečekaně zaú-
točil. Její devastující poranění si vyžádalo amputa-
ci nohy. 

„Případem, kdy pes napadl ženu a způsobil jí vel-
mi vážná zranění, se zabývají žďárští kriminalisté. V 
příspěvku, který se objevil na sociální síti, jsou však 
nepravdivé informace,“ upozorňuje mjr. Dana Čírt-
ková, vedoucí tiskového oddělení Krajského ředi-
telství policie Kraje Vysočina.

K události podle jejích slov došlo v úterý 16. 
dubna, krátce po půl dvanácté, v psím útulku ve 
Žďáru nad Sázavou. Psa, který ženu napadl, do 
útulku umístili v pondělí strážníci žďárské Měst-
ské policie, a to z důvodu, že podnapilého majite-
le psa museli převézt k vystřízlivění do protialko-
holní záchytné stanice v Jihlavě. 

„Okolnosti, za kterých v útulku k napadení ze 
strany psa došlo, jsou předmětem policejního prově-
řování a v tuto chvíli není možné sdělit žádné bližší 
informace. Pes je stále umístěný v útulku a řeší se 
jeho další osud,“ informuje mjr. Čírtková.

Při napadení psem byla přítomna další osoba, 
která okamžitě kontaktovala tísňovou linku a 
poté také linku 158. 

„Oznámení jsme přijali v 11:35 hodin a policejní 
hlídka z obvodního oddělení ve Žďáru nad Sázavou 

byla na místě události do pěti minut. Policisté oka-
mžitě zasáhli a podařilo se jim psa od ženy odtrh-
nout a tím zabránili pokračujícímu útoku ze strany 
psa,“ popisuje mluvčí.

Až do příjezdu záchranky policisté vážně zraně-
né ženě poskytovali neodkladnou první pomoc. 

„Není tedy pravda, že by policisté ženu nechali bez 
pomoci. Rychlým a profesionálním zákrokem ženě 
zachránili život. Stejně tak se nezakládá na pravdě 
informace, že by pes v minulosti někoho napadl v 
jiné části města,“ poukazuje mjr. Čírtková.

Policie nebude podle jejích slov případ až do 
ukončení policejního prověřování žádným způ-
sobem dál komentovat, a s ohledem na poškoze-
nou ženu a její rodinu k němu ani sdělovat žádné 
další informace. 

Došlo po uzávěrce ŽN: Žena svým zraněním 
podlehla.  -lko-

Ve žďárském útulku pes zle pokousal 
ženu, ta po vážném zranění zemřela 

mjr. Dana Čírtková:
Na sociální síti jsou 

nepravdivé informace!


